
Protokół Nr XVII/08

sesji Rady Miejskiej w Gniewie
odbytej dnia 27 lutego 2008 r.

--------------------------------------------

Godzina rozpoczęcia sesji 10:00

-   Przewodniczący rady - Otwieram XVII sesję V kadencji Rady Miejskiej w Gniewie.

        Witam   Wysoką Radę , Burmistrza, Panią Sekretarz, Panią kierownik Referatu

Społecznego Joannę Jaskólską , Pana kierownika MGOPS w Gniewie Stanisława

Lamkiewicza, Sołtysów, radnego Powiatu Pana Wojciecha Szulca oraz Mieszkańców

Gminy Gniew.

- Przewodniczący rady - Na podstawie listy obecności stwierdzam, Ŝe na sali jest
wystarczająca ilość radnych do podejmowania prawomocnych uchwał i wniosków.

- Informuję, Ŝe obradom przewodniczy – radny Janusz Karzyński – przewodniczący
rady i pan radny Franciszek Sumisławski – wiceprzewodniczący rady.

- Obecnych na sali  jest w tej chwili 14 radnych. Spóźni się radny Marek Barnik.
Porządek obrad wszyscy radni otrzymali na piśmie , a zatem  mam pytanie. Czy radni
mają  uwagi do przedstawionego porządku obrad ? Bardzo proszę. Pan radny Andrzej
Solecki.

- Andrzej Solecki – Wnioskuję o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały -  Druk Nr
B/170/08 z powodu braku  istotnych danych, a do tego  jeszcze występują błędy w
uzasadnieniu do projektu.

-  Przewodniczący rady -  Nie widzę Ŝadnych powodów, dla których miałby być ten
projekt wycofany, gdyŜ  występujące braki moŜna podczas sesji  uzupełnić.

- Andrzej Solecki – Projekt w  tej formie zawiera błędy, które  wypaczają treść
projektu uchwały.

- Marek Barnik – Składam wniosek formalny o głosowanie. Czy radni są „za” zdjęciem
projektu w porządku obrad ?  Czy za  utrzymaniem  projektu w porządku obrad?

- Przewodniczący rady -   W tej chwili nie ma na sali obrad Pana prezesa Spółki  z
o.o. „Inwest- Kom” Jakuba  Cybury i nie moŜe nam udzielić wyjaśnień w tej sprawie.

- Andrzej Solecki – Proponuję zaczekać na Pana Prezesa. Chcę Ŝeby Pan Cybura się
wypowiedział w sprawie tego projektu i ustosunkował się do błędów.

- Przewodniczący rady – Padł wniosek formalny , który musimy przegłosować.  Kto z
radnych jest  za zdjęciem z porządku obrad    projektu uchwały- Druk Nr B/170/08. Za
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zdjęciem projektu z porządku obrad głosował 1 radny, 10 radnych było „przeciw”
zdjęciu projektu z porządku obrad , 3 radnych  „wstrzymało się” od głosu. Czy są
jeszcze inne uwagi do przedstawionego projektu?  Nie widzę? Przystępujemy do
głosowania.  Kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego porządku obrad ?  Za
przyjęciem  przedstawionego  porządku obrad głosowało 13 radnych , 1 radny był
„przeciw” , głosów wstrzymujących nie było.

Protokół poprzedniej sesji był do wglądu w biurze rady, obecnie znajduje się przy
liście obecności i nadmieniam, Ŝe uwag do protokołu nie wniesiono , dlatego
proponuję przyjąć go bez odczytywania. Kto z radnych jest za przyjęciem protokołu
bez odczytywania?  Jednogłośnie. Dziękuję.
Odczytał porządek obrad , który radni przyjęli w następującym brzmieniu :

1. Sprawy organizacyjne:
- otwarcie sesji
- stwierdzenie waŜności obrad
- przyjęcie porządku obrad
- przyjęcie protokółu z XVI sesji Rady Miejskiej w Gniewie

2. Pomoc społeczna:

a) działalność MGOPS – sprawozdanie z działalności i plany zmian w związku ze
zmieniającą się sytuacją mieszkańców,

b) działalność Referatu Społecznego – informacja o realizowanych zadaniach,
c) działalność organizacji pozarządowych – sprawy współdziałania, współpracy i

koordynacji zadań.

3. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie

ścieków – Druk Nr B/170/08,
b) wyraŜenia woli przejęcia na własność Gminy Gniew działek połoŜonych w

Gniewie zajętych pod drogę powiatową ( ul. Hallera) – Druk Nr B/ 171/08,
c) zmiany uchwały Nr IX/87/07 Rady Miejskiej w Gniewie z dnia 29 czerwca 2007

r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego dla fragmentu miasta Gniew przy ulicy 7-go Marca obejmującego
działki geodezyjne Nr 115/4, 115/5, 115/7, 115/8

  – Druk Nr B/173/08,
d) zmiany w budŜecie na rok 2008 – Druk Nr B/174/08,
e) zaopiniowania projektu uchwały rady Powiatu Tczewskiego w sprawie likwidacji

samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej pod nazwą Zakład Opieki
Zdrowotnej w Tczewie – Druk Nr B/175/08,

f) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego dla części obszaru wsi Piaseczno gmina Gniew

  - Druk Nr B/176/08.
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4. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie

    międzysesyjnym.

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym zwłaszcza z

    wykonania uchwał Rady.

6. Interpelacje i zapytania radnych.

7. Informacja Przewodniczącego Rady o złoŜonych interpelacjach i uzyskanych

    odpowiedziach na interpelacje.

8. Wolne wnioski i informacje.

9. Ustalenie terminu następnej sesji.

10. Zakończenie sesji.

Zamykam pkt 1 porządku obrad i przystępujemy do pkt 2.

Punkt 2 porządku obrad - Pomoc społeczna.

- Przewodniczący rady – Jako pierwszy ppkt (a) porządku obrad -  działalność
MGOPS, sprawozdanie z działalności i plany zmian w związku ze zmieniającą się
sytuacją mieszkańców omówi Pan kierownik MGOPS w Gniewie Stanisław
Lamkiewicz. Bardzo proszę.

- Stanisław Lamkiewicz -  Wysoka Rado! Szanowni goście! Dostarczyłem do biura
rady sprawozdanie opisowe dotyczące działalności Miejsko Gminnego Ośrodka
Pomocy Społecznej oraz planów zmian w związku ze zmieniającą się sytuacją
mieszkańców. Omówił ww.  sprawozdanie, które  stanowi załącznik do protokołu.
Jeśli są pytania chętnie odpowiem.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Informuję radnych ,ze przybył na sesje spóźniony
pan radny Marek Barnik . Jest godz. 10:30. Czy radni mają pytania do
przedstawionego sprawozdania? Bardzo proszę. pan radny Andrzej Solecki.

- Andrzej Solecki – Ze sprawozdania wynika ,Ŝe z roku na rok maleją  środki na
opiekę społeczną. Czy nie lepsza byłaby pomoc dla tych rodzin w postaci    dodatku
mieszkaniowego? Ludzie tracą mieszkania z powodu zadłuŜeń. Coraz  więcej osób
musi się wykwaterowywać  z powodu zadłuŜenia. Czy nie warto  byłoby  zwiększyć
środki na usługi opiekuńcze, a nie kierować osoby potrzebujące opieki   do DPS w
Gniewie ? Pobyt w DPS  jest na pewno  droŜszy, a  komfort tych osób będzie lepszy
jeśli będą u siebie w domu.
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- Stanisław Lamkiewicz – Wielokrotnie przekazywaliśmy i przekazujemy w ramach
pomocy środki dla rodzin zadłuŜonych. śeby ich nie wykwaterowywano zawieramy
kontrakt socjalny z rodziną i wówczas   kwotę zaległą przekazujemy bezpośrednio
do Zarządcy budynków, Ŝeby uniknąć eksmisji  dla tej rodziny. Zaległości są często
bardzo duŜe. Są to przewaŜnie  ludzie, którzy najpierw zaniedbali mieszkanie, a
następnie się zadłuŜyli. Jeśli dochodzi do eksmisji to staramy się pomóc tym
rodzinom chociaŜby w przeprowadzce.  Jednak nie  zawsze te rodziny  doceniają tę
pomoc i nie zawsze korzystają z takiego lokum jakie my im oferujemy.   Pobierają
klucze do lokalu zastępczego ,  ale nie wiemy czy w tym lokalu zamieszkają? Jeśli
chodzi o zwiększenie środków na usługi opiekuńcze, to juŜ to zrobiliśmy.

- Andrzej Solecki –  Proponuję zwiększenie zatrudnienia i wydłuŜenie godzin pracy
osobom zatrudnionym do usług opiekuńczych, a nie kierowanie osób
potrzebujących opieki do DPS.

- Stanisław Lamkiewicz – Usługi opiekuńcze na stałe świadczą tylko 3 osoby. Jest
jeszcze  kilka osób  zatrudnionych na umowę zlecenie , które świadczą usługi  po
dwie godziny dziennie. Usługi opiekuńcze  wykonujemy  na wniosek osoby
wymagającej opieki. Jednak  w chwili gdy osoby te dowiadują się ,Ŝe    muszą za te
usługi płacić, to  juŜ nie są tacy zadowoleni. Wtedy juŜ ten zapał  zatrudnienia
opiekunki nie jest  tak wielki.

- Andrzej Solecki – Idąc na sesję widziałem scenę.  Pewne Państwo wyprowadza się
z lokalu,  biorąc wszystko na ramiona,  idą w stronę ulicy Gniewskie Młyny. Czy
nie moŜna było temu Państwu w jakiś sposób pomóc?  ChociaŜby  w transporcie
tych rzeczy? Czy muszą nosić to na plecach? Czy w takiej sytuacji nie naleŜy się
jakaś pomoc?

- Przewodniczący rady - Ci państwo sami mogli się zgłosić do MGOPS w Gniewie
po pomoc. Na pewno by ja uzyskali.

- Andrzej Solecki – Ja nie wiem? MoŜe Ci państwo się  zgłosili?  Ale ja  tego nie
wiem?

- Joanna Jaskólska – Prowadziłam tę sprawę  i pytałam czy Ci państwo potrzebują
pomocy? Powiedzieli, Ŝe nie. To nie jest eksmisja, ci Państwo od 3 lat mieli
wypowiedzenie i nic w tym kierunku nie zrobili. Pytałam czy przyjmują takie
warunki powiedzieli, Ŝe tak i pomocy innej od nas nie chcieli.

- Mariola Czwiklińska – Przypomnę Panu radnemu Soleckiemu sytuację  z ubiegłego
roku. Pan Solecki zaprosił mnie na działkę na spotkanie z osobą , która tam
zamieszkiwała , a zdaniem Radnego potrzebowała pomocy. No i w tej sprawie tam
poszłam  i zaproponowałam pomoc, a Pan Solecki  wyjął aparat i zaczął tej Pani
robić zdjęcia, właśnie tej Pani biednej , upokorzonej i taka była właśnie Pana
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Soleckiego  pomoc. UwaŜam ,Ŝe taka bierna obserwacja nikomu jeszcze nie
pomogła.  Taka była Radnego pomoc.

- Andrzej Solecki – Nie było tak . Tak nie było!

- Przewodniczący rady- Nie udzieliłem Panu głosu. Udzielam obu Radnym
upomnienia i zabieram głos.

- Franciszek Sumisławski – Mamy omówić dziś działalność MGOPS w Gniewie, a
nie jak rozwiązać problemy ludzi biednych. W Polsce, co 5 dziecko kładzie się spać
głodne, i  co 9 osoba dorosła.  W budŜecie  gminy jest  9 mln zł  zabezpieczone na
pomoc społeczną.  Czy w tej nowej sytuacji jaka u nas powstała ma Pan dane na ten
temat? Jak Wy sobie radzicie z tymi problemami?  Czy jest prawidłowa  gospodarka
dzielenia tych środków? Czy wiadomo jest ,Ŝe  bezrobocie maleje? Czy ludzie chcą
pracować czy nie? Jakie zmiany Pan proponuje? GOPS w Warlubiu zabiera  75%
emerytury podopiecznemu, który korzysta z ich usług, a resztę dopłaca  wójt. Czy
wiadomo  Panu, Ŝe   pieniądze jakie daje MGOPS osobom potrzebującym  nie idą
czasami na uŜywki?

- Stanisław Lamkiewicz – Pracownicy MGOPS w Gniewie to kontrolują.  Dla tych
osób , które sobie nie radzą organizuje się prace  społeczno – uŜyteczne.  DuŜo jest
teŜ osób, z tzw.  marginesu społecznego dla , których tworzy się  klub integracji
społecznej. Gdzie uczy się ich przystosowania do Ŝycia w społeczeństwie.  Jest to
podanie ręki tym, którzy sami sobie z problemem poradzić nie mogą, lub nie
potrafią. W sytuacjach kiedy dana osoba nie gwarantuje tego, Ŝe wyda pieniądze
zgodnie z przeznaczeniem, to wówczas pieniądze idą do rąk pracownika socjalnego
i ten pracownik   reguluje rachunki w sklepach bądź rachunki za prąd, gaz czy
mieszkanie.

- Przewodniczący rady  – Proszę bardzo.  Pan Dariusz Poznański sołtys wsi
Gogolewo.

- Dariusz Poznański – Mam pytanie.  Czy wiadomo  jaki odsetek ludzi ze wsi mieści
się w tej strukturze zasiłków?  Jaka jest pomoc dla rodzin wielodzietnych ? Czy
zawsze przy udzieleniu pomocy bierze się pod uwagę  tylko suche przepisy? Czy
nie moŜna by podejść do sprawy tak po prostu , po ludzku z sercem?  Nie zawsze Ci
ludzie, którzy potrzebują tej pomocy  są w stanie pukać o  nią.

- Stanisław Lamkiewicz – Większość osób korzystających z pomocy są to ludzie ze
wsi.   Pomoc dla rodzin wielodzietnych jest określona w ustawie, gdzie są załoŜone
pewne kryteria i jeśli są one spełnione to,  ta pomoc jest im udzielana. Dajemy tyle
ile moŜemy. Dajemy  równieŜ środki  na doŜywianie w szkołach. Nie są to znaczące
kwoty, ale są.
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- Andrzej Solecki – Co z problemem  bezdomności?  Pewna osoba z Piaseczna stanie
się  niedługo osobą bezdomną. Co oprócz skierowania do domu Św. Alberta lub do
Domu Opieki się tym bezdomnym z terenu naszej Gminy proponuje ? Czy
naprawdę nie ma nic innego tylko dom Św. Alberta? Czy musi tak być, Ŝe  ludzie z
terenu naszej Gminy  muszą   być przesiedlani  do Gdańska?  Czy  nie moŜna tu na
naszym terenie takiej osoby zakwaterować chociaŜby  na czas zimy?

- Stanisław Lamkiewicz – Nie mamy takich budynków na naszym terenie. Osoba,
która otrzymała lokal w Piasecznie  nadaje się  całkowicie  do zamieszkania. Nie
wiem jednak czy tam zamieszka. Drugą osobą jest  ta Pani, o której była mowa , ale
ta Pani  jest mieszkanką Gdańska i chcąc udzielić jej pomocy musimy uzgadniać i
konsultować,  to z OPS w Gdańsku. Są jeszcze w Gniewie  oprócz tej Pani 3 córki,
które  równieŜ  chcą mieszkania. My nie mamy mieszkań dla swoich mieszkańców,
a co dopiero dla tych z zewnątrz.

- Przewodniczący rady  – Przepraszam , ale nie powitałem przedstawiciela Izby
Rolniczej Pana Zdzisława Leszczyńskiego, co czynię teraz. Witam  Pana i oddaję
głos.

- Zdzisław Leszczyński – Na wsi mieszkają teŜ ludzie nie związani z rolnictwem.
Czy jest grupa korzystająca z pomocy MGOPS w Gniewie, która ma status rolnika?

- Joanna Jaskólska – Do obliczenia dochodu przyjmuje się dochód z  1ha
przeliczeniowego pomnoŜonego  przez ilość   osób w rodzinie. Tak, Ŝe często te
osoby, które się po pomoc zgłaszają tej pomocy nie otrzymują , bo się do niej nie
kwalifikują. Osoby, które są rolnikami najczęściej otrzymują decyzję odmowną,  bo
niestety przepisy są,  jakie są i nie pozwalają na udzielenie takiej osobie pomocy.
My nic na to nie poradzimy.

- Stanisław Lamkiewicz – To prawda. Kierujemy się kryteriami dochodowymi i tego
nie przeskoczymy.

- Ryszard Połomski – Ile osób z terenu naszej gminy korzysta z takiej pomocy?

- Przewodniczący rady  – W tym materiale , który  tu przedstawiono jest   wszystko
napisane moŜna się potem z tym zapoznać.

- Dariusz Poznański – Pan Stanisław ma moŜliwość udzielenia pomocy rodzinie
wielodzietnej.  Czy nie moŜna by jednak  stworzyć jakiejś innej dodatkowej formy
pomocy tym rodzinom wielodzietnym? Typu jednorazowej większej pomocy niŜ ta,
która wynika z ustawy?  MoŜe watro pomyśleć Ŝeby coś takiego stworzyć?

- Bogdan Badziong – System pomocy jest bardzo zbiurokratyzowany. Przepisy
dotyczące  opieki społecznej nie nadąŜają za ustawami. Jeśli tego nie zmienią, to
taka niesprawiedliwość będzie jeszcze długo istnieć.  Ustawa o pomocy społecznej
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nie daje gminie uprawnień do utworzenia innej dotacji, czy funduszu na pomoc
społeczną.

- Dariusz Poznański – Czuję pewien dyskomfort z Pana wypowiedzi. Pan mówi, Ŝe
gmina nic nie moŜe w tej sprawie zrobić? Przy becikowym obowiązuje  ustawa, a
ustalenie tego kryterium wcale nie jest takie łatwe.

- Grzegorz Wasielewski – śeby czasami,  to becikowe nie przerodziło się w
butelkowe?  Przypominam, Ŝe to nie jest debata tylko sesja.  Proponuję wrócić do
porządku obrad.

-    Przewodniczący rady – Dziękuję. Zamykam pkt 2a porządku obrad i przystępujemy
     do pkt.2b.

Punkt 2b porządku obrad – Działalność Referatu Społecznego – informacja o

realizowanych zadaniach.

- Przewodniczący rady – Bardzo proszę. Pani kierownik Referatu Społecznego
Joanna Jaskólska złoŜy informację o realizowanych zadaniach.

- Joanna Jaskólska  – Przedstawiła działalność Referatu Społecznego – informacja ta
stanowi załącznik do protokołu.

- Przewodniczący rady  – Dziękuję. A co z wnioskami na odnowę wsi?

- Bogdan Badziong – Część wniosków została przyjęta, ale program jeszcze nie
ruszył. Przygotowujemy cały regulamin odnośnie programu. My juŜ jesteśmy
przygotowani.

- Franciszek Sumisławski – Jesienią na Komisji Społecznej omawialiśmy problem
działania przeciw alkoholizmowi. Co zrobiono w tym kierunku, Ŝeby nie
sprzedawano napojów alkoholowych młodzieŜy? Czy zabrano komuś koncesję?

- Joanna Jaskólska – Nie jest takie proste zabrać komuś koncesję. śeby zabrać trzeba
najpierw udowodnić. Informujemy, pouczamy jednak koncesji nie zabieramy.  Jest
to trudne do udowodnienia.

- Bogdan Badziong – Jest zatrudniony nowy Komendant StraŜy Miejskiej, który
będzie codziennie w pracy. Obecnie chodzi bez munduru, przygląda się
wszystkiemu i  tylko notuje.  Ma on juŜ bardzo ciekawe spostrzeŜenia.

- Przewodniczący rady – Czy ktoś z radnych chciałby jeszcze w tym pkt. zabrać głos?
Nie widzę? Zamykam podpunkt 2b porządku obrad  i przechodzimy do podpunktu
2c.



8

Punkt 2c porządku obrad - Działalność organizacji pozarządowych – sprawy

współdziałania, współpracy i koordynacji zadań.

- Przewodniczący rady – Bardzo proszę . Pani kierownik referatu Promocji i
Informacji Magdalena Frost.

- Magda Frost – Przedstawiła na piśmie sprawozdanie z działalności organizacji
pozarządowych  -  informacja ta  stanowi załącznik do protokołu.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Bardzo proszę. Pan burmistrz Bogdan Badziong.

- Bogdan Badziong -  Część współpracy z organizacjami pozarządowymi
współfinansuje GOS. W miarę dobrze układa się współpraca pomiędzy klubami.
Poza klubem „Mewa” Gniew  jest jeszcze wiele innych klubów na terenie  Gminy.
Jestem wdzięczny Przedstawicielom  klubów za   opiekę nad młodymi osobami, ale
teŜ nie moŜe być tak, Ŝe tylko jeden klub rości sobie prawo  do wszystkiego. Nie
moŜna problematyki społecznej kształtować tylko na opiece społecznej.  Potrzebna
jest bardzo szeroka współpraca ze  wszystkimi organizacjami w tym  równieŜ i z
opieką społeczną.  Potrzebna jest szeroko rozumiana pomoc społeczna dla ludzi
znajdujących się czasami w bardzo trudnej sytuacji. Trzeba równieŜ wiele lat
współpracy  i od Rady Ŝeby wiedza o róŜnych potrzebach  ludzi trafiła tam gdzie
powinna.

- Andrzej Solecki – Kiedy zakończy się remont pomieszczenia w Urzędzie na
parterze, ciągnie się on juŜ 5 lat.

- Bogdan Badziong – Brak środków, ale wszystko jest na dobrej drodze.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Czy są jeszcze pytania w tej sprawie? Nie widzę?
Zamykam pkt 2 porządku obrad i przystępujemy do pkt. 3.

Punkt 3 porządku obrad - Podjęcie uchwał.

- Przewodniczący rady – Jako pierwszy mamy projekt uchwały w sprawie
zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie
ścieków - Druk Nr B/170/08 .

-   Andrzej Solecki - Dopatrzyłem się w tym projekcie błędów w uzasadnieniu.  Proszę
    o wyjaśnienie Pana Prezesa   Spółki z o.o. INWEST –KOM w Gniewie.

- Jakub Cybura – Proszę Ŝebyście się Państwo zapoznali z przepisami ustawy o
zbiorowym  zaopatrzeniu  wody i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. Zgodnie z tą
ustawą przygotowaliśmy tę taryfę i zgodnie z ustawą ją przedstawiłem. Moją rolą
jest   wyjaśnić wątpliwości. Podał Nr Dziennika Ustaw.
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- Bogdan Badziong – Uzasadnienie było pisane w Urzędzie w referacie Inwestycji i
Infrastruktury. Są to drobne błędy, które moŜna poprawić. My  głosujemy nad tym,
co jest w uchwale, a nie nad tym, co jest w uzasadnieniu. Ja oczywiście mogę tylko
przeprosić za te drobne błędy. Proponuję przyjęcie tego projektu i podjęcie uchwały
w wersji takiej, jaką tu przedstawiono. Wyjaśnił  jak niewyobraŜalne środki są
potrzebne na inwestycje wodociągowe. Bez inwestycji wodociągowych nie ma
rozwoju wsi. Wprowadzamy  duŜe zadania Ŝeby poprawić rozwój wsi.

- Andrzej Solecki – Proszę Przewodniczącego Komisji Finansów o opinię w sprawie
tego projektu. Dla mnie jest to Ŝenujące, Ŝe Komisja Finansów nie wydała w tej
sprawie opinii. To Komisja Finansów nie spełnia swego zadania więc chyba trzeba
ją rozwiązać!

- Grzegorz Wasielewski – Są potrzebne większe środki inwestycyjne na remont
miasta. W sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i
zbiorowe odprowadzanie ścieków powinna być większa informacja dla
mieszkańców.

- Jakub Cybura – Nie będę dyskutował o tym czy jakość wody jest dobra? Bo nie jest
dobra.  My mamy tego świadomość, ale teŜ mamy świadomość tego,  Ŝeby to
zmieniać. A Ŝeby to zmienić  trzeba mieć przynajmniej te 2 miliony zł na
inwestycje. Nie rozwiąŜemy tych problemów w ciągu jednego roku. Tak jak z
drogami  musimy wybierać,  które ujęcie realizować w pierwszej kolejności.
Będziemy starać się poprawić tę wodę na tyle, na  ile nas stać. Są to koszty rzędu
kilkuset tysięcy złotych rocznie. Proponuję obniŜenie podatku od nieruchomości
właśnie od tych urządzeń wodnych.

- Marek Barnik – Kolega Solecki nie będzie nam burzył porządku obrad, jest to
sprawa wszystkich radnych i  nie będę się tu wymądrzał, bo nie znam się na tych
wszystkich  składnikach , które wchodzą w skład ceny. Rzeczywiście spadek
zuŜycia wody jest ogromny i kaŜdy z nas wie ,Ŝe naprawy wodociągów kosztują .
Apeluję o rozsądek i nie napuszczanie jednych na drugich.

- Andrzej Solecki – Jest to Pański błąd , a nie pracownika . Nie muszę zaglądać do
starej uchwały jaka była cena ,Ŝeby porównać z ceną jaką się proponuje , to
powinno być w tym projekcie juŜ przedstawione. Przedtem podwyŜka wynosiła 3%,
a teraz proponuje się 9% podwyŜkę. Czy to nie za duŜo? Czy to biedne
społeczeństwo musi  składać się na budowę wodociągu miejskiego? Czym
podyktowany jest wzrost opłaty stałej wodomierza? Kiedyś było to 1,18 zł , a
obecnie proponuje się 1,38 zł. Jest to wzrost 20% za uŜywanie licznika. Panie
Przewodniczący Komisji Finansów! Gdyby miał Pan choć trochę więcej ambicji , to
rzuciłby pan to przewodniczenie Komisji Finansów.
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- Jakub Cybura – Proszę zadzwonić do firmy i dowiedzieć się jaki jest koszt
utrzymania licznika i dopiero dyskutować. Ja wiem , co to jest rozporządzenie i
zgodnie z rozporządzeniem zostało to przygotowane.

- Bogdan Badziong – To Urząd Gminy przygotował ten projekt , tabele i
proponowane stawki . To jest dokument , tu nie ma historii.

- Jakub Cybura – To normy urzędowe określają jakość wody przeznaczonej do
spoŜycia.

- Andrzej Solecki – Jest taka rubryka , która ma w nazwie „cele poŜarowe” – cena
brutto i netto. W jaki sposób te cele będą mierzone? I jak chce Pan te pieniądze
ściągnąć od Gminy?

- Jakub Cybura – Mamy informację ze straŜy o ilości wyjazdów i ilości zuŜycia
wody.  Jest to podstawa do wyliczenia wartości zuŜycia wody. Jest to zapisane w
rozporządzeniu ,Ŝe StraŜ powinna płacić po to ,Ŝeby potencjalny Kowalski nie płacił
za StraŜ.

- Dariusz Poznański – Motywował Pan podwyŜkę ceny ubytkami wody. Czy udało
się Panu te ubytki uszczelnić? Wodomierzy u mnie na wsi brakuje, a  odbiór  wody
jest duŜo wyŜszy. Mam pytanie . Jak kwota z tego idzie na inwestycje?

- Jakub Cybura – Około 800 tyś. zł z tego idzie na inwestycje doraźne. My nie
mówimy tu o ubytkach . Takich danych nie mamy. Mówimy o wodzie , którą
sprzedano.

- Marek Barnik – W jakim czasie moŜe Pan sprawy z wodą uporządkować?

- Jakub Cybura – Przy takich środkach nie prędzej jak za 10 lat.

- Przewodniczący rady – Jak moŜna pozyskać środki na budowę wodociągów na wsi?

- Jakub Cybura – Jeśli mam być szczery ? Środki pozyskują tylko duŜe Gminy . My
moŜemy tylko otrzymać coś z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska. Nie ma
takiego małego samorządu jak nasz , który otrzymałby takie środki z Unii
Europejskiej.

- Bogdan Badziong – Większość środków z tych opracowanych programów idzie na
aglomeracje miejskie .

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z radnych jest
za podjęciem tej uchwały? Za głosowało 11 radnych, przeciw głosował 1 radny, a 2
radnych wstrzymało się od głosu. Dziękuję. Uchwała została podjęta 11 głosami
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„za”. Informuję ,Ŝe jeden radny wyszedł z sali obrad  o godz. 12:30 i nie brał
udziału w głosowaniu. Ogłaszam 10 minut przerwy.

- Przerwa 10 minut.

- Przewodniczący rady – Jest godz. 12:40 wznawiam obrady po przerwie i oddaję
przewodniczenie obradom mojemu zastępcy wiceprzewodniczącemu rady
Franciszkowi Sumisławskiemu. Bardzo proszę.

- Przewodniczący obrad – Dziękuję. Kolejny projekt uchwały w sprawie wyraŜenia
woli przejęcia na własność Gminy Gniew działek połoŜonych w Gniewie zajętych
pod drogę powiatową( Hallera) – Druk Nr B/171/08. Czy są uwagi do
przedstawionego projektu? Bardzo proszę. Pan radny Andrzej Solecki.

- Andrzej Solecki – Celem budowy obwodnicy miało być  odciąŜenie miasta od
cięŜkiego sprzętu, który kierował się do kotłowni miejskiej i do FAMY. Obecnie są
tam działki budowlane , a cięŜkie samochody mają jeździć przez ul. CzyŜewskiego i
Witosa.  ZauwaŜyłam ,Ŝe 3 bloki na CzyŜewskiego juŜ zaczęły się rozchodzić , a co
będzie potem?

- Bogdan Badziong – Regionalny program operacyjny dla Województwa
Pomorskiego jeszcze nie ruszył. Poza tym wszystkie pieniądze idą na autostrady. A
projekt uchwały jest o zamiarze przejęcia tej drogi , a nie o przejęcie drogi. A to jest
róŜnica. Nie wiadomo czy my ją przejmiemy.

- Przewodniczący obrad – Dziękuję. Informuję Wysoką radę, Ŝe radny Grzegorz
Wasielewski z powodów osobistych opuścił obrady. Jest godz. 12:55 , a obecnych
na sali jest w tej chwili 14 radnych. Nie widzę więcej pytań. Przystępujemy do
głosowania. Kto z radnych jest za podjęciem tej uchwały? Za głosowało 13
radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. Głosów przeciwnych nie było. Dziękuję.
Uchwała została podjęta. Przystępujemy do kolejnego projektu uchwały.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IX/87/08 Rady Miejskiej w
Gniewie z dnia 29 czerwca 2007 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miasta Gniew
przy ul. 8-go Marca obejmującego działki geodezyjne Nr 115/4,  115/5, 115/7,
115/8 – Druk Nr B/173/08. Czy są uwagi do przedstawionego projektu? Nie
widzę? Przystępujemy do głosowania. Kto z radnych jest za podjęciem tej uchwały?
Jednogłośnie. Dziękuję.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2008 rok – Druk
Nr B/174/08. Bardzo proszę. Pani skarbnik Maria Olszewska.

-  Maria Olszewska -  Omówiła zmiany do budŜetu na 2008 rok.
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- Przewodniczący obrad – Dziękuję. Czy są pytania?  Nie widzę? Przystępujemy
zatem do głosowania. Kto z radnych jest za podjęciem tej  uchwały?  Jednogłośnie.
Dziękuję.  Uchwała została podjęta  14 głosami „za” i   otrzymuje Nr XVII/164/08 .
Przystępujemy do kolejnego  projektu uchwały.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały rady Powiatu
Tczewskiego w sprawie likwidacji samodzielnego publicznego zakładu opieki
zdrowotnej pod nazwą Zakład Opieki Zdrowotnej w Tczewie – Druk Nr B/175/08.
Czy są uwagi do przedstawionego projektu? Nie widzę? Przystępujemy do
głosowania. Kto z radnych jest za podjęciem tej uchwały? Jednogłośnie. Dziękuję.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego
planu zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru wsi Piaseczno Gmina
Gniew – Druk Nr B/176/08. Czy są uwagi do przedstawionego projektu? Nie
widzę? Kto z radnych jest za podjęciem tej uchwały? Jednogłośnie. Dziękuję.  To
juŜ wszystkie uchwały. Zamykam pkt 3 porządku obrad i przystępujemy do pkt. 4.

Punkt 4 porządku obrad – Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach

podejmowanych w okresie międzysesyjnym.

- Przewodniczący rady – Odczytał przygotowaną na piśmie informację , która
stanowi załącznik do protokołu.

Punkt 5 porządku obrad – Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie

miedzysesyjnym zwłaszcza z wykonania uchwał.

- Przewodniczący obrad – Bardzo proszę Pana Burmistrza o złoŜenie sprawozdania.

- Bogdan Badziong – ZłoŜył sprawozdanie z działalności w okresie miedzysesyjnym,
które stanowi załącznik do protokółu.

- Przewodniczący rady – Mam pytanie. Czy zamek w Sztumie moŜna porównać do
naszego zamku? Jaka jest wycena tego zamku?

- Bogdan Badziong – To jest nieporównywalnie mniejszy do naszego zamku, a
wyceniony jest na kwotę ponad 5 mln zł.

- Przewodniczący obrad – Dziękuję. Zamykam pkt 5 porządku obrad i przystępujemy
do pkt. 6.

Punkt 6 porządku obrad – Interpelacje i zapytania radnych .
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- Przewodniczący obrad – Mamy w statucie zapisane ,Ŝe zapytania i interpelacje
składamy na piśmie. Nie znaczy to jednak ,Ŝe nie moŜemy zapytać na sesji. Czy są
pytania? Nie widzę?

- Połomski Ryszard – Kto powinien sprzątać ul. Sobieskiego w kierunku do „Pałacu
Marysieńki” ? Ulica ta jest bardzo zanieczyszczona. JuŜ niedługo będą turyści i
trzeba tam posprzątać.

- Alojzy Klimczak – Czy będzie robione odwodnienie przy aptece Pana
Wronowskiego? Leci tam woda do piwnicy tym , którzy tam mieszkają.

- Bogdan Badziong –  Tam ścieki szły do burzówki . Chcemy tę całą gospodarkę
ściekową uporządkować. Czekam tylko na rozpoczęcie budowy pana Kopyłowicza.
Wtedy byśmy to zrobili. Rynienki będą czyszczone.

- Przewodniczący obrad – Dziękuję. Zamykam pkt 6 porządku obrad i przystępujemy
do pkt 7.

Punkt 7 porządku obrad – Informacja Przewodniczącego Rady o złoŜonych

interpelacjach i uzyskanych odpowiedziach na interpelacje.

- Przewodniczący rady – ZłoŜył informację , która stanowi załącznik do protokółu.

- Andrzej Solecki – Przekazaliśmy drogi do „Iwest-Kom” i powinienem walczyć ze
Starostą o przejęcie dróg.

- Bogdan Badziong – Nie ma podpisanego porozumienia w sprawie przejęcia dróg
powiatowych pomimo naszych zabiegów. Bez tego porozumienia nie moŜemy
wejść na drogi powiatowe.

- Przewodniczący obrad – Dziękuję. Informuję ,Ŝe ze względów osobistych Pan
radny Grzegorz Połomski opuścił obrady o godz. 13:00. Zamykam pkt 7 porządku
obrad i przystępujemy do pkt 8.

Pkt 8 porządku obrad – Wolne wnioski.

- Przewodniczący obrad – Czy nowy Komendant StraŜy Miejskiej przejmie inne
obowiązki niŜ poprzedni?

- Andrzej Frost – Jak to jest? Jak rozmawiam z Panią Skarbnik to mówi ,Ŝe ZUK
pieniądze ma. ZUK mówi ,Ŝe nie ma. Jak Gmina da pieniądze to oni zrobią. Piłka
odbita i , co dalej? Co z tym budynkiem na owczarni?

- Bogdan Badziong – W tej chwili juŜ wiemy kto jest właścicielem budynku i wiemy
juŜ z kim naleŜy rozmawiać. Chodzi o to Piaseczno, budynek tzw. owczarni.



14

- Przewodniczący obrad –  Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w tym pkt.? Nie
widzę?

- Temat i termin kolejnej sesji:

- 26 marca 2008 roku  - godz. 10:00,  temat ochrona środowiska.

- Zatem zamykam XVII sesję Rady Miejskiej w Gniewie w obecnej kadencji.
Dziękuję wszystkim za przybycie i za rzeczową dyskusję. Na tym protokół
zakończono. Protokół sporządzono w dwóch jednobrzmiących egzemplarzach,
jeden dla Burmistrza drugi dla rady. Godzina zakończenia sesji 13:40.

 Protokółowała: Przewodniczący
GraŜyna Dudzik   Rady Miejskiej w Gniewie

Janusz Karzyński


